

Referat af Distriktsledelsens møde mandag den 25. april 2022 kl. 9.30 i Aulum Fritidscenter

Afbud: John Kirstein og Erik Sønderby

DAGSORDEN

1. Bemærkninger til dagsorden

Ingen bemærkninger.

2. Godkendelse af referat fra mødet den 24. februar 2022

Referatet blev godkendt.

3. Status på økonomien

Kassereren oplyste, at der ikke havde været bevægelser siden sidst. Lovede at få udsendt vores "telefonpenge" til bestyrelsens medlemmer sammen med refusion af kørselsudgifter.

4. Evaluering af distriktstræf i Vingsted

Inga var den eneste fra distriktsledelsen, der deltog i Vingsted. Man havde fokus på det, at blive ældre. Vi bør nok næste gang, der kommer en indbydelse om distriktstræf drøfte vores deltagelse. Normalt plejer vi at være repræsenteret 100%. Corona er nok en af årsagerne til den manglende deltagelse ligeså oplevelsen fra sidste distriktstræf.

5. Evaluering af distriktets årsmøde

Enighed om at få en opfølgning på forløbet i Viborg i løbet af efteråret. Det blev nævnt, om det var bedre at få en embedsmand, da de har større viden, men i den sidste ende er det jo politikerne, der træffer afgørelsen.

Der skal sættes mere tid af til John, så folk kan få svar på de spørgsmål, de ligger inde med, hvilket i øvrigt gælder for flere af Ældre Sagens arrangementer, bl.a. også på dialogmøderne.

6. Velkomst til nye IT kontaktperson – Birger Metner

Birger orienterede om, at han har aftalt et møde med Hjalmar den 12.5., hvor han vil blive orienteret om hvilke opgaver Hjalmar har. Aftaltes, at vi på næste møde skal gennemgå disse opgaver, og om nogen af opgaverne med fordel kan klares af andre. Vores IT-kontaktperson har fået "revl og krat" overdraget i mangel på sekretær, det er ikke rimeligt.

7. Evaluering af temadag "Sanser og motorik"

Dette pkt. var kommet for tidligt på dagsordenen, da temadagen jo først er den 27. Bent benyttede lejligheden til at fortælle om indholdet på temadagen.

8. Dagsturen til København den 5. maj

Listen er næsten oppe på 54, så der er kun 1-2 pladser ledige, så vi blev enige om, at Jan kontakter Aksel (Bus) så han kan bestille mad på Fyn til 54. Øvrige forhold forudsættes på plads. Hjalmar har styr på tilmeldingerne og "opsamlinger" på vejen. Tovholder på turen er formanden.

9. Udrulning af sikker mail til brug i Lokalafdelinger

Torben orienterede om, at man vil tilbyde de enkelte lokalafdelinger at komme over på det nye system. Det er et tilbud, man kan sige nej tak til, hvis man ikke er interesseret. Birger lovede at undersøge tilbuddet nærmere og så evt. holde et orienteringsmøde i distriktet, inden man træffer en beslutning om tilslutning.

10. Formænd/næstformandsmøde

Vi forudsætter, at Erik medtager spørgsmålet om kørselstilskud efter statens regler (under og over 20.000 km). Leif var bekymret for, at man ikke fortsat vil kunne få frivillige til at interessere sig for Ældre Sagens arbejde fremover, og forudser, at man om 10 år ikke har frivillige, der ønsker at deltage i de arbejdsopgaver, som Ældre Sagen har i dag.

11. Input fra vores fokusområder

Der fremkom ikke noget konkret fra nogen.

Bent ønsker en debat om sygehusstrukturen. Tror at Gødstrup er ved at trække personalet ud fra de lokale "sygehuse" for at kunne klare den efterspørgsel man har i Gødstrup.

Ellen nævnte, at man i Skive havde haft en meget spændende foredragsholder (15.000 kr.) Ville være et emne til et formandsmøde.

Midt trafik arbejder på nye takster til Flex-trafik. Forslaget er til høring i kommunerne i øjeblikket. De enkelte kontaktpersoner kommer med noget mere konkret til næste møde, hvis man ønsker at fremme ovennævnte punkter.

12. Nyt fra Sundhedsudvalget

Torben oplyste, at Per Jakobsen fra Gigtforeningen var valgt som formand for Patientinddragelsesudvalget.

13. Nyt fra Landsbestyrelsen

John havde meldt afbud.

14. Nyt fra sekretariatet

Torben havde ikke noget.

15. Eventuelt

Vi forsøgte at finde datoer for kommende møder. Kan komme ændringer, når Erik får set på forslagene.

14.6.22 Distriktsledelsesmøde

13.9.22 Formandsmøde

16.11.22 Formandsmøde forud for delegeretmødet

19.4.23 Årsmøde i distrikt 2.

På bestyrelsens vegne Erik Sønderby